反应堆工程

立式倒U型管蒸汽发生器倒流现象及初步分析

王飞,卓文彬,肖泽军,陈炳德

中国核动力研究设计院 空泡物理和自然循环国家重点实验室,四川 成都 610041

收稿日期 2005-7-19 修回日期 2006-1-5 网络版发布日期: 2007-1-25

摘要 文章涉及中国核动力研究设计院自然循环实验装置单相稳态自然循环实验过程中立式倒U型管蒸汽发生器(UTSG)模拟体一次侧流体的流动特性。实验观察到: 1) UTSG模拟体进口腔室压力低于出口腔室压力; 2) UTSG模拟体入口腔室温度较热段温度有一陡降。通过对该实验现象的分析可以判定,在单相自然循环工况下,UTSG模拟体中某些传热管内出现了倒流。实验结果表明,倒流的出现使UTSG模拟体自然循环工况下的流动阻力系数较强迫循环工况下的明显增大。

关键词 自然循环 立式倒U型管蒸汽发生器 倒流

分类号 TL334

Phenomena and Analysis of Reversal Flow in Vertically Inverted U-Tube Steam Generator

WANG Fei, ZHUO Wen-bin, XIAO Ze-jun, CHEN Bing-de

National Key Laboratory of Bubble Physics and Natural Circulation, Nuclear Power Institute of China, Chengdu 610041, China

Abstract The experimental results of flow characteristics of vertically inverted U-tube steam gen erator(UTSG) primary side fluid under single-phase steady state natural circulation—conditio n, which were conducted on natural circulation test facility in Nuclear Power Institute of China (N PIC), were presented. Following phenomena were observed from experiment: 1) The pressur e of UTSG inlet plenum is lower than that in exit—plenum; 2) The inlet plenum temperature of UTSG is sharply lower than that in hot leg. By analysis, reversal flow in some U-tubes of UTSG under single-phase natural—circulation—condition can be deduced. Experiment result show s that the flow resistance coefficient of UTSG under natural circulation is obviously larger than that under forced circulation as the occurrence of flow reversal in some U—tubes of UTSG under single-phase natural circulation condition.

g. . . .

Key words <u>natural</u> <u>circulation</u> <u>vertically</u> <u>inverted</u> <u>U-tube</u> <u>steam</u> <u>generator</u> <u>flow</u> reversal

DOI

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ [PDF全文](166KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

相关信息

▶ <u>本刊中 包含"自然循环"的 相关</u> 文章

▶本文作者相关文章

- · <u>王</u> ·
- 卓文彬
- · <u>肖泽军</u>
- 陈炳德